
Referat Bestyrelsesmøde Område Nord 
 

Mandag den 11.11.19 

Kl. 18.30-20.30 

I Ørsted børneby 

 

Forældre Deltog Medarbejdere Deltog 

Ann Birkmann (dagtilbud – 

Vivild) 

x Jonna Nielsen – Leder Børneby Nord x 

 

Jan Salling Rasmussen (skole – 

Allingåbro) 

x Carsten Sommergreen, Viceleder 

Børneby Nord 

X 

Jane Bjørn Christiansen (skole – 

Ørsted) 

x Lisbeth Riis, Dagplejen X 

Hans Fynbo (skole – Ørsted)  Lis Pedersen, Allingåbroskolen og sfo x 

Jonna Madsen (skole – 

Allingåbro) 

x Marianne Holleufer, Langhøjskolen og 

sfo 

Helle 

Steffensen 

Peter Birch Wittoff (dagtilbud – 

Ørsted) 

 Anders Lützen, Rougsøskolen og sfo x 

Marie-Louise Eskerod (skole – 

Vivild) 

x Anni Hovmann Nielsen, Nordlyset x 

Lise Lotte Møgelbjerg: 

(dagtilbud – Allingåbro) 

 Michel Lundberg, Skovsprutten 

 

x 

Line Boje (skole – Vivild) x Janne Maarup, ABC x 

 

Majken Christensen Dagplejen 

x Elevrådsrepræsentanter Deltog 

Stine Sørensen –valgt på 

stemmeflertal 

 Rasmus Kvist Guldbrandsen,  

6.x Langhøjskolen 

x 

Carsten Wøhlk 

specialklasserækken 

x Zander  

6.o Rougsøskolen 

x 

  Andreas Høg  

6.a Allingåbroskolen 

 

 

1.  
Godkendelse af referat Godkendt 

2.  
Meddelelser fra formanden, 

områdets ledelse, råd og 

udvalg, samt elevråd. 

Jonna:  

Har været til orientering om budget 2020-23. Ingen nye 

besparelser på skole-dagtilbud.  

Nye lærerstillinger bliver slået op midlertidigt.  

Stillingen som forældrevejleder er blevet slået op ekstern.  

Seneste budgetopfølgning viser, at børnebyen holder budget 

2019. 

3.  
Forretningsorden 

Til godkendelse 

 

Se bilag 

Godkendt 

Der tilstræbes, at dagsordenen kommer ud 7 dage før 

bst.mødet 



4.  
Høring  

Reviderede retningslinjer for 

tilsyn med kommunale 

dagtilbud. 

 

Høringsfrist d. 03.12.19 

Se bilag 

 Fint at det bliver anerkendt, at der skal gives tid til 

udvikling og forandring.  

 Hvordan forholder det sig med skærpet tilsyn? Bliver 

der sat ny dato for ”omsyn”? Der efterlyses 

oplysninger om der bliver fulgt op på tilsynet.  

 Bliver det offentliggjort på kommunens hjemmeside?  

 Positivt, at der fokuseret på udvikling i stedet for 

kontrol.  

 Måske skulle der ændres i overskriften, sådan at der 

bliver fokuseret på udvikling i stedet for 

tilsyn/kontrol. (Se formålet) 

 

Jonna sætter et høringssvar sammen ud fra ovenstående 

udtalelser fra bestyrelsen. 

Sender udkastet rundt til godkendelse.  

5.  
Lukkedage dagtilbud 

 

Se bilag 

Oplægget er, at alle dagtilbud følger tidligere retningslinjer fra 

Ørsted og Allingåbro.   

Særligt hensyn til specialklassebørnene i Vivild, da de har meget 

svært ved at indgå i pasning i andre dagtilbud. 

Der ønskes tydelig udmelding og i god tid til forældre ift. 

lukkedagene i Tidlig SFO.  

 

6.  
Frokostordning i dagtilbud 

 

Se bilag 

Drøftet.  

Ingen frokostordning.  

7.  
Forberedelse af dialogmøde 

med B&U-udvalget d. 26. nov. 

Afklaring af hvilke temaer 

bestyrelsen ønsker at fremlægge 

for B&U-udvalget? 

 

Bestyrelsen ønsker disse emner taget op:  

- Hvad er B&U-udvalget drømme og visioner for dette område? 

- Jane samler sammen på indspark fra bestyrelsen.  

8.  
Afdelingsråd. 

Drøftelse af bestyrelsens 

holdning til oprettelse af 

afdelingsråd. 

 

Se bilag s.  

Drøftet 

Der er ikke stemning for at oprette afdelingsråd.  

Det kan tages op i de enkelte afdelinger, om der er behov for at 

oprette nogle formaliserede samarbejdsformer mellem afdeling og 

forældre. F,eks. at kontaktforældre for klasserne mødes på tværs 

med bestyrelsesmedlem og afd.leder. 

9.  
Evaluering af forældremøder i 

børnebyen. 

Opsamling og vidensdeling. 

 

Generelt tilfredse tilbagemeldinger fra de afholdte forældremøder. 

Allingåbroskolen havde samlet forældremødet for hhv. 1-3. kl og 

for 4.-6. kl,, Der var 1 oplægsholdere på først , som var fælles for 

klasserne, ligeledes kunne bestyrelsesrepræsentanten have et 

punkt på den fællesdel,  hvorpå forældrene gik til egen klasse. Det 

fungerede fint.  

De forskellige afdelinger afklarer, hvordan de vil afholde 

forældremøder fremadrettet, og derefter kan bestyrelsen arbejde 

ind i den plan, som bliver besluttet.  



  

10.  
Principper 

Til drøftelse og kvalificering. 

 

a. Udkast til principper for 

samarbejdet mellem 

forældre og børneby 

b. Udkast til principper for 

fællesarrangementer 

 

Se bilag 

a) Udkastet er godkendt.  

b) Udkastet er godkendt.  

11.  
Evt. - Skal bestyrelsen lave en julehilsen til hele børnebyen?  

Ja, det gør Jan. 

12.  
Næste møde  I Allingåbro –med plads til lidt jylehygge. 


